
Ontwikkelingen rondom onze Triodos bankcertificaten, maart 2023  

Vrienden van de Veerponten heeft een soort aandelen in de Triodos Bank in bezit, certificaten 
genaamd. Omdat Triodos een ideële bank is, wilde de bank geen aandelen uitgeven. Aandeelhouders 
bepalen immers de koers van de bank. Mensen die Triodos wilden steunen konden certificaten 
aanschaffen. Anders dan bij aandelen kon je geen invloed uitoefenen op het beleid van de bank. Het 
stemrecht voor de certificaathouders werd neergelegd bij SAAT, een stichting die moest handelen 
vanuit drieledig perspectief: het belang van de bank, het belang van de certificaathouders en het 
belang van de missie van de bank.  

De certificaten kocht je bij de bank en je kon ze ook alleen weer verkopen aan de bank. De waarde 
van de certificaten steeg zo’n beetje mee met de waarde van de bank. Woekerwinsten konden er 
niet mee gemaakt worden. Het leek een betrekkelijk veilige belegging met een redelijk, niet te hoog 
rendement. 

Op 17 oktober 2019 heeft onze vereniging afgerond 487 certificaten gekocht, met een waarde van € 
40.000. De koers van één certificaat was toen € 87,-. 

Op 31 december 2021 hadden 43.614 certificaathouders samen 1.2 miljard euro in de bank gestoken, 
verdeeld over zo’n 14 miljoen certificaten. 

In maart 2020 besloot Triodos om de handel in certificaten op te schorten, vanwege de (mogelijke) 
gevolgen van de Corona-crisis. Te veel mensen wilden hun certificaten aan de bank verkopen en 
Triodos stelde dat zij niet aan die opkoopplicht kon voldoen. Vanaf dat moment was het niet langer 
mogelijk om de certificaten tegen de waarde waarvoor ze op de balans van de bank stonden te 
verkopen. Triodos besloot ook om nooit meer verder te gaan met het certificatensysteem. Gelijk met 
dit besluit verlaagde Triodos de waarde van de certificaten met 30%: de waarde daalde van € 87,- 
naar € 59,-. Onze vereniging heeft besloten om in 2021 een verlies van € 12.000 in te boeken. In onze 
boeken zijn de certificaten nu ruim € 28.000 waard. Overigens is het maar de vraag of dat de 
werkelijke waarde is. Sommige mensen denken dat de certificaten nog wel 15% van de 
oorspronkelijke waarde kunnen verliezen.  

Na langdurig beraad besloot de bank uiteindelijk tot het oprichten van een handelsplatform voor de 
certificaten. Dit is een systeem, waarbij de certificaten worden verhandeld tegen een variabele prijs 
tussen de huidige certificaathouders en eventueel nieuwe deelnemers. Het stemrecht dat behoort bij 
de certificaten blijft berusten bij SAAT. Maar wettelijk moeten certificaathouders zelf stemrecht 
hebben. Nu ligt er een voorstel van SAAT waarbij het stemrecht overgedragen wordt aan de 
certificaathouders, op een aantal omschreven situaties na, zoals bijvoorbeeld bij een vijandelijke 
overname van de bank.  

Nu is er dus een handelsplatform opgericht, dat volgens Triodos in juni in certificaten kan gaan 
handelen. De uitvoering is in handen gelegd bij Captin. Certificaathouders moeten zich bij Captin 
registreren en daar een rekening openen. Er worden voor de rekening geen kosten in rekening 
gebracht, anders dan bij het verhandelen van de certificaten, waarvoor wel een vergoeding wordt 
gevraagd. 

Wij hebben ons ‘aangesloten’ bij de stichting Certificaathouders Triodos Bank. Deze stichting komt 
op voor de belangen van de certificaathouders. Zij proberen om informatie in te winnen en om te 
bemiddelen voor ernstig gedupeerde certificaathouders. De verhouding tussen de bank en de 
stichting is niet erg warm. De stichting signaleert vier problemen: 

1. Langdurig geen verhandelbaarheid van certificaten; 



2. Aanzienlijke afwaardering van de certificaten; 
3. Beperkt dividend over de afgelopen jaren; 
4. Geen openheid van bank naar certificaathouders. 

De stichting heeft uiteindelijk besloten om een enquêteprocedure bij de rechtbank, in dit geval de 
Ondernemerskamer, te starten. Hiermee wilden ze alle feiten boven tafel krijgen. Op 16 maart jl. 
heeft de Ondernemingskamer dit verzoek afgewezen, omdat zij een onderzoek nu niet in het belang 
van Triodos en de certificaathouders acht. Een onderzoek zou de koers van de certificaten nadelig 
kunnen beïnvloeden. De Ondernemingskamer oordeelt dat Triodos al in 2017 wist dat er problemen 
dreigden met de interne handel in certificaten en eerder onderzoek had moeten doen naar mogelijke 
oplossingen. Maar verder bestaan geen gegronde redenen om te twijfelen aan een juist beleid en 
een juiste gang van zaken van Triodos.  

Dat de Ondernemingskamer oordeelt dat Triodos al langer wist dat het certificatensysteem niet goed 
houdbaar was, opent wel mogelijkheden voor schadeprocedures tegen de bank.   

Een rechtszaak tegen de bank starten is risicovol. Als de bank al zijn certificaten zou moeten 
terugkopen of grote schadevergoedingen zou moeten uitkeren, dan dreigt een faillissement. Het is al 
met al een precair proces. 

Met de huidige stand van zaken heeft het bestuur het volgende besloten: 

1. Wij gaan bij Captin een handelsrekening openen. Die rekening is nodig om de certificaten te 
kunnen verhandelen,  maar we gaan onze certificaten bij de huidige koers niet verkopen. 

2. Wij volgen de adviezen van de stichting Certificaathouders op, totdat de penningmeester 
denkt dat dit in strijd is met het belang van onze vereniging. In dat geval overleggen we in 
het bestuur over onze handelswijze. 

3. Ons willen de certificaten tegen de afgewaardeerde koers niet verhandelen, zolang we het 
geld van de certificaten niet nodig hebben en er geen tekenen van instabiliteit van de bank 
zijn. 

4. Het bestuur wordt iedere vergadering door de penningmeester op de hoogte gehouden van 
de ontwikkelingen rondom de certificaten. 

 

 


